
 
 
 
 
 

   

Schriftelijke vragen aan het College van Burgemeester en Wethouders 

zoals bedoeld in artikel 42, eerste lid, van het Reglement van Orde voor 

de vergadering van de Raad der Gemeente Leeuwarden.    

 

Onderwerp:   Afsteken consumentenvuurwerk 

Datum:  Donderdag 22 februari 2024 

 

 

 

Geacht college,   

 

Het nieuwe jaar is alweer volop bezig maar het zal u ongetwijfeld niet ontgaan zijn dat er 

afgelopen jaarwisseling in 16 gemeenten sprake was van een algehele vuurwerkvrije zone. 

Dit jaar zullen zich daar meer gemeenten bij aansluiten, ondanks dat een lokaal verbod op 

het afsteken van consumentenvuurwerk niet te handhaven is zonder een landelijk of 

Europees verbod.1 Dit laatste lijkt momenteel niet aan de orde ondanks de grote schade 

van vuurwerk aan burgers, hulpverleners, dieren, milieu en (publieke) eigendommen. 

Redenen voor gemeenten om zich uit te spreken voor een verbod op het afsteken van 

consumentenvuurwerk is om een signaal af te geven naar de landelijke politiek en het 

gesprek/discussie in gezinnen op gang te brengen: 'Vinden we dit nog normaal?’, aldus 

Burgemeester Lucas Bolsius van Amersfoort (NOS Radio1 journaal).2 

 
Volgens consumentenpsycholoog P. Wessels kan de norm geleidelijk veranderen indien 

gemeenten een lokaal vuurwerkverbod invoeren.3 Van hulpdiensten, politie, brandweer, 

artsen en ook de VNG is al langer bekend dat zij pleiten voor een verbod op het afsteken 

van consumentenvuurwerk.4 En ruim zes op de tien burgers willen dat vuurwerk kopen en 

afsteken verboden wordt voor particulieren, blijkt uit onderzoek door EenVandaag.5 

 

Van huisdieren is bekend dat ze erg gestrest raken van vuurwerk. In december 2023 

publiceerde de universiteit van Amsterdam (UvA) een nieuw rapport over het effect van 

vuurwerk op (water)vogels. Vanwege grote effecten pleitten de onderzoekers voor grotere 

vuurwerkvrije zones.6 

 

De fractie van GroenLinks Leeuwarden heeft hierover de volgende vragen aan het college: 

1. Is binnen het college vorig jaar overwogen zich aan te sluiten bij gemeenten die 

een vuurwerkverbod hebben ingesteld? Zo ja, waarom bent u hier niet toe 

overgegaan? Zo nee, zou u dat dit jaar wel willen overwegen en uw afweging met 

de raad willen delen? 

 

De Eindhovense raad gaf eerder al aan te willen toewerken naar een vuurwerkvrije viering 

van de jaarwisseling.7 Het college van Eindhoven geeft aan zich intussen via de lobby van 

het Veiligheidsberaad én de VNG in te blijven spannen voor een landelijk vuurwerkverbod. 

Daarmee moet ook de verkoop van consumentenvuurwerk verboden worden. 

 
1 https://nos.nl/artikel/2502981-lokaal-vuurwerkverbod-wint-langzaam-terrein-landelijk-verbod-verder-uit-
beeld 
2 https://www.nporadio1.nl/nieuws/binnenland/7aeffa4c-d57d-4b44-9a9f-c74056a35e21/steeds-meer- steden-
komen-met-vuurwerkverbod-het-is-onmogelijk-om-dit-te-gaan-handhaven 
3 https://consumentenpsycholoog.nl/hoe-vinden-ze-vanzelf-steeds-meer-voorstanders-van-een-
vuurwerkverbod/ 

4 https://nos.nl/artikel/2503562-politie-wil-landelijk-vuurwerkverbod-afsteken-leidt-tot-wetteloosheid 
5 https://www.ad.nl/binnenland/meerderheid-nog-steeds-voor-vuurwerkverbod-particulieren-achterban-
kabinetspartijen-verdeeld~a75c021f/  
6 https://www.uva.nl/content/nieuws/nieuwsberichten/2023/12/miljoenen-vogels-verliezen-kostbare-energie-
door-vuurwerk-in-nieuwjaarsnacht.html?cb 

7  https://www.gemeente.nu/veiligheid/openbare-orde/eindhoven-wil-vuurwerkverbod-opnemen-in-apv/ 

https://www.nporadio1.nl/nieuws/binnenland/7aeffa4c-d57d-4b44-9a9f-c74056a35e21/steeds-meer-%20steden-komen-met-vuurwerkverbod-het-is-onmogelijk-om-dit-te-gaan-handhaven
https://www.nporadio1.nl/nieuws/binnenland/7aeffa4c-d57d-4b44-9a9f-c74056a35e21/steeds-meer-%20steden-komen-met-vuurwerkverbod-het-is-onmogelijk-om-dit-te-gaan-handhaven
https://www.uva.nl/content/nieuws/nieuwsberichten/2023/12/miljoenen-vogels-verliezen-kostbare-energie-door-vuurwerk-in-nieuwjaarsnacht.html?cb
https://www.uva.nl/content/nieuws/nieuwsberichten/2023/12/miljoenen-vogels-verliezen-kostbare-energie-door-vuurwerk-in-nieuwjaarsnacht.html?cb
https://www.gemeente.nu/veiligheid/openbare-orde/eindhoven-wil-vuurwerkverbod-opnemen-in-apv/


 
 
 
 
2.  Spant ons college, evenals dat van Eindhoven, zich binnen het veiligheidsberaad en 

de VNG ook in om te komen tot een landelijk verbod op het afsteken en de verkoop 

van consumentenvuurwerk? Zo nee, waarom niet en bent u bereid dit alsnog te 

doen? 

 

De fractie van GL is van mening dat hoe meer gemeenten zich vuurwerkvrij verklaren, hoe 

sterker het signaal naar de landelijke politiek wordt en hoe sneller daarmee een landelijk 

verbod in zicht komt.  

 

3.  Bent u dat met ons eens? 

 

Uit het bovengenoemde onderzoek van de Universiteit van Amsterdam blijkt de impact op 

vogels ernstiger en langduriger te zijn dan eerder werd gedacht. De fractie van GroenLinks 

pleit er daarom voor om (naar voorbeeld van Utrecht)8 bij de volgende jaarwisseling de 

bestaande vuurwerkvrije zones uit te breiden met gebieden waar veel vogels verblijven, 

zoals het Leeuwarder bos, het Rengerspark en de Prinsentuin. 

 

4. Is ons college bereid te onderzoeken in hoeverre het mogelijk is vuurwerkvrije 

zones in te stellen rondom plekken waar veel (water)vogels verblijven? Zo ja, zou 

u dit met de raad willen delen voor oktober dit jaar? Zo nee, waarom niet? 

 

 

Onze fractie ziet de beantwoording van deze vragen graag tegemoet.  

 

Namens de fractie van GroenLinks Leeuwarden, 

 

Petra Vlutters  Timara van der Meulen 

06-48673221  06-40066888 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 
8 https://www.utrecht.nl/nieuws/nieuwsbericht-gemeente-utrecht/burgemeester-markeert-vuurwerkvrije-zone-
maximapark/ 

 

https://www.utrecht.nl/nieuws/nieuwsbericht-gemeente-utrecht/burgemeester-markeert-vuurwerkvrije-zone-maximapark/
https://www.utrecht.nl/nieuws/nieuwsbericht-gemeente-utrecht/burgemeester-markeert-vuurwerkvrije-zone-maximapark/

